
Protokół Nr XXXVIII/13

z XXXVIII sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 29 października 2013 r. 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile ul. Okrzei 9

czas trwania od godz. 12 do 16.30.

Obrady XXXVIII  sesji  Rady Miasta  Piły  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela stwierdzając  quorum –  obecnych  19 radnych,  w  trakcie  obrad  przybył  radny Paweł 

Jarczak, obecnych 20 radnych, nieobecnych 2 radnych - Teresa Kasior i Jolanta Lubińska– lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący  Rady  Rafał  Zdzierela  powitał  przybyłych  gości  –  lista  obecności  stanowi 

załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak złożył informację w sprawie protokołu 

z XXXVII sesji Rady Miasta Piły – informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Protokół z XXXVII sesji został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poinformował o piśmie Prezydenta Miasta, w 

którym  wnioskuje  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  sesji  dodatkowego  projektu  uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  likwidacji  samorządowego  zakładu  budżetowego  o  nazwie: 

Miejski  Zakład  Oczyszczania  –  Wysypisko  z  siedzibą  w Pile  w celu  zawiązania  spółki  prawa 

handlowego,  zaproponował  umieszczenie  powyższego  projektu  uchwały  jako  pkt.  3a  porządku 

obrad.

Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc, uzasadniając wprowadzenie projektu uchwały w 

takim trybie zwrócił się z prośbą o wprowadzenie go do porządku obrad. Poinformował o toczących 

się w dniu wczorajszym rozmowach z Wójtem w Szydłowie, gdzie niestety nie udało się osiągnąć 

kompromisu.  Powiedział,  że  w  stosownym  momencie  głos  zabierze  przedstawiciel  Kancelarii 

Prawnej. 

Rada jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie ww projektu uchwały do porządku obrad 

sesji. 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:



1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXXVII a XXXVIII sesją Rady Miasta Piły – druk nr 668.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 673. 

3a.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  likwidacji  samorządowego  zakładu  

budżetowego o nazwie: Miejski Zakład Oczyszczania - Wysypisko z siedzibą w Pile w 

celu zawiązania spółki prawa handlowego - druk nr 677.

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dla  terenu  miasta  Piły  liczby  punktów  sprzedaży 

napojów  alkoholowych  zawierających  powyżej  4,5%  alkoholu  (z  wyjątkiem  Piwa), 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży – druk nr 

662.

5. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej w rejonie ul. Deszczowej w Pile – druk nr 664.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej w rejonie ul. Garczyńskiego w Pile – druk nr 665. 

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kapitału  zakładowego  Spółki  –  Pilskie 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka z o. o. w Pile – druk nr 669.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  warunków,  trybu,  rodzajów  i  wysokości  nagród 

pieniężnych dla zawodników wyróżniających się w działalności sportowej – druk nr 670.

9. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad, trybu oraz wysokości przyznawania nagród dla 

osób  fizycznych  i  prawnych  za  osiągnięcia  w  dziedzinie  twórczości  artystycznej, 

upowszechniania i ochrony kultury – druk nr 671.

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym 2012 – 

2013 – druk nr 672.

11. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  na  temat  oświadczeń  majątkowych 

składanych przez Radnych Rady Miasta Piły za 2012 rok – druk nr 667.

12. Informacja Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za 

2012 rok – druk nr 666.

13. Projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzania  konsultacji  społecznych  na 

terenie Miasta Piły – druk nr 675.

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i wdrażania 

Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Piła – druk nr 674.

15. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Piły na 2013 rok – druk nr 676.

16. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 663.

17. Wolne głosy, wnioski i informacje.



18. Zamknięcie obrad.

Ad 2.

W sprawie  Informacji  Przewodniczącego Rady Miasta  Piły  o  podejmowanych działaniach 

pomiędzy  XXXVII  a  XXXVIII  sesją  Rady  Miasta  Piły  (druk  nr  668)  głos  zabrał 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki informując, że Komisja, 

na  posiedzeniu,  podjęła  uchwałę,  by  Przewodniczący  Rady,  na  sesji,  przedstawił  temat 

„Spółdzielczość  socjalna  w  Pile,  szansa  na  rozwój  naszego  regionu”  -  Przewodniczący  Rady 

poinformował, że powyższy temat zaprezentuje w pkt. 17.

Ad 3.

W sprawie Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły (druk nr 673) głos zabrali 

radni prosząc o dodatkowe informacje w punktach:Magdalena Zgiep-Porzucek -  4 i 54,  Maria 

Miler – 69, Leszek Łado – 2, Maria Kubica – 88, Jacek Bogusławski – 55, Paweł Dahlke – w 

sprawie organizowanego przez Wspólnotę rankingu inwestycji w infrastrukturę techniczną pytając, 

czy Urząd się z tym rankingiem zapoznał i co spowodowało tak duży spadek Piły.

Prezydent Miasta Piotr Głowski udzielając odpowiedzi m. in. stwierdził: 

– to są spotkania związane z funkcjonowaniem tych firm na terenie miasta, firma Iweco to 

nowa  firma,  która  pojawiła  się  w  Pile,  właściciele  z  okolic  Budzynia,  bardzo  dobrze 

oceniają  to  jak  funkcjonują  w  tym  mieście,  prawdopodobnie  będą  prowadzić  kolejne 

inwestycje,  SAF-HOLLAND  jest  przygotowywane  do  oficjalnego  otwarcia, 

prawdopodobnie  będzie  to  w  miesiącu  grudniu,  Exalo  –  rozmawialiśmy  o  bieżącej 

współpracy jak również o kolejnych miejscach pracy, które powstają w Pile, przyjmują do 

pracy  dosyć  dużo  osób,  w  Gdyni  spotkanie  było  związane  z  wykorzystaniem  rzeki, 

przystani, jest to firma, która produkuje m. in. statki do żeglugi pasażerskiej, spotkanie z 

panem Cholewickim, który przekazał informacje na temat swoich planów inwestycyjnych, 

spółka poszukuje prywatnego inwestora, przekazywane są informacje na temat przyszłego 

zastosowania tego przedsięwzięcia, z naszej strony wskazaliśmy ewentualnie jako partnera 

biznesowego firmę Altvater, czy do takich porozumień dojdzie, dzisiaj nie wiemy,

– co do dokumentu Wspólnoty, w tamtym czasie, kiedy byliśmy oceniani, była w rankingu 

obwodnica,  która  w  Pile  w  bardzo  znaczący  sposób  podniosła  wszystkie  wskaźniki, 

inwestycje na Kłodzie a to, że nie dostaliśmy w spadku przygotowanych projektów, a w 

większości gmin są prowadzone największe inwestycje,  ta  końcówka,  czyli  perspektywa 

2007 – 2013, to jest ten czas kulminacji, w którym gminy prowadzą największe inwestycje, 



patrząc na to, w jaki sposób dysponujemy budżetem, to to nasze miejsce jest wyjątkowo 

dobre,  bo  udało  nam  się,  dzięki  bardzo  racjonalnemu  gospodarowaniu  pieniądzem, 

przeprowadzić w ciągu jednego roku kalendarzowego i budżetowego wiele inwestycji, które 

być może nigdy nie miałyby miejsca, gdyby nie to, że na każdej sesji zmieniamy budżet 

wprowadzając coraz to nowe zadania tzn. jeżeli mamy oszczędności na jednej inwestycji, 

przesuwamy je na kolejną, udało nam się, w trudnym czasie, kiedy właściwie środków już 

nie było, włączyć budowę ul. Philipsa, bulwary między wyspą a Mostami 500 lecia, plac 

zabaw, przystanie, tylko tyle możemy zrealizować, ile jest środków do dyspozycji, trwają 

prace nad nową prognozą Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego i staramy 

się przygotować inwestycje na najbliższe 7, 8 lat.

Radny Paweł Dahlke  zgodził się z wypowiedzią prezydenta, że obwodnica miała duży wpływ, 

stwierdził jednak, że jak się patrzy na ten ranking, w okresie czasowym, to takiej odległej pozycji 

Piła jeszcze nie miała

Prezydent Miasta Piotr Głowski stwierdził, że stara się nie prowadzić ocen negatywnych, mówi 

tylko  o  bardzo  oczywistych  rzeczach,  które  się  wydarzyły,  że  2009  r.  Gmina  Pila  pozyskała 

dodatkowe około 50 mln zł  ze sprzedaży MEC, przypomniał,  że możliwości gminy w zakresie 

samodzielnego inwestowania to 25-30 mln zł, to znaczy że w pewnym momencie uzyskano jakby 

dwa budżety inwestycyjne i to jest odpowiedź na to, dlaczego jest taka duża różnica. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński,  nawiązując do spotkań 

prezydenta  z  przedstawicielami  różnych  firm  przypomniał,  że  Komisja  Gospodarki  Miejskiej 

podjęła uchwałę, w której prosi prezydenta o przedstawienie stanu ilości firm na terenie miasta, 

przyrostu ilości firm w okresie bieżącego roku i jak ten przyrost ilości firm na rynku pracy miał 

wpływ na wzrost zatrudnienia.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz,  nawiązując do współpracy z firmą 

Exalo zwrócił uwagę na to, że osoby tam zatrudnione są to osoby zwolnione z Philips.

Prezydent  Piotr  Głowski, odpowiadając  na  pytanie  związane  z  zagospodarowaniem 

przestrzennym  powiedział,  że  prowadzone  są  rozmowy  z  przedsiębiorcami  na  temat  planów 

zagospodarowania, które często są w stosunku do ich oczekiwań inaczej sprecyzowane i tych zmian 

wprowadzanych jest bardzo dużo, na takie spotkania zapraszane są firmy deweloperskie, architekci, 

potencjalnie wszystkie środowiska, są to otwarte spotkania, które w przyszłości mogą mieć wpływ 

na to, jakie inwestycje będą powstawały na terenach przemysłowych jak i w środku miasta, akurat 



to  spotkanie  dotyczyło  dwóch  niezwykle  ważnych  miejsc:  Placu  Piłsudskiego  oraz  rejonu 

skrzyżowania Podchorążych z Kossaka. 

Odniósł się do interpelacji radnej Miler w sprawie domu przedpogrzebowego m. in. stwierdzając

jesteśmy rok  przed  oddaniem  tego  obiektu,  tak  jak  zostało  to  napisane,  że  podczas  realizacji 

końcowego  etapu  w  2014  roku  zostaną  zaproszeni  przedstawiciele  wszystkich  związków 

wyznaniowych celem wypracowania najlepszego rozwiązania wyposażenia kaplicy, z zachowaniem 

i uszanowaniem ich uczuć religijnych. To należy potraktować jako ostateczne zakończenie tematu, 

który nie istnieje, prosiłbym żeby nie pisać pism, nie zbierać podpisów, bo nie ma sprawy, wobec 

której należałoby takie działania podejmować. Miejsce jest na cmentarzu komunalnym, ma służyć 

wszystkim.  Spotkanie  to  prawdopodobnie  w  następnym  tygodniu  się  odbędzie,  ze  wszystkimi 

stronami tak,  żeby wyposażenie liturgiczne dawało możliwość pożegnania osób bliskich każdej 

osobie, niezależnie od tego, jakie wyznanie wyznaje, czy jest niewierzącą osobą. Co do samego 

wyglądu nie  będziemy się  kierować oceną estetyczną tej,  czy innej  grupy,  poprosimy plastyka, 

architekta, osoby, które do tej pory pracowały przy tym projekcie, żeby do wnętrza, które jest na 

etapie  tego  procesu  budowlanego,  dostosować  odpowiednie,  godne  wyposażenie,  również  to 

wewnętrzne.

Radny Paweł Dahlke poprosił o dodatkowe informacje w sprawie pkt. 7 sprawozdania dotyczące 

dróg wewnętrznych w Specjalnej Strefie Ekonomicznej.

Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc, udzielając odpowiedzi m. in. stwierdził:

zmiana  dotyczy  jednego  elementu,  w  dotychczasowym  naszym  uchwałodawstwie  było 

powiedziane, że drogi wewnętrzne w strefie podlegają określonym opłatom. Biorąc pod uwagę to, 

że  byłyby  to  opłaty  bardzo  duże,  pan  prezydent  podjął  decyzję,  że  drogi  wewnętrzne  będą 

budowane na nasz koszt, bez żadnych opłat związanych z potencjalnym inwestorem. Jest to bardzo 

duże ułatwienie dla inwestorów, a wiemy, że takie sugestie z ich strony padały.

Zastępca Prezydenta Miasta Beata Dudzińska przestawiła informację na temat stanu bezrobocia 

w Pile i aktywizacji pilskiego rynku – prezentacja w załączeniu protokołu.

Radna Wiesława Sztaba poprosiła o dodatkowe informacje dotyczące pkt 3 sprawozdania.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  zapytał,  czy  Inwest-Park 

współpracuje  z  oświatą  w  zakresie  kierunków  kształcenia  uczniów,  zaproponował  wejście  we 

współpracę ze szkolnictwem ponadgimnazjalnym.



Prezydent Piotr Głowski

– powiedział,  że  ta  współpraca  jest,  tylko  to  jest  proces,  ze  względu na  oczywistą  rzecz, 

zmianę kierunków, który wymaga czasu, jest to też domena powiatu, współpraca jest coraz 

lepsza, ale nie da się tego zmienić w ciągu kilku lat.

– ponadto  poinformował  o  tym,  że  w  międzyczasie  trwały  rozmowy z  klubami  i  została 

podjęta decyzja o udostępnieniu przestrzeni przy stadionie przy ul. Żeromskiego.

Radna  Maria  Kubica  powiedziała,  że  oferta  edukacyjna  w  kształceniu  zawodowym  szkół 

ponadgimnazjalnych jest bardzo szeroka, w różnych zawodach, ale młodzież nie chce podejmować 

kształcenia  w  tych  zawodach.  Stwierdziła,  że  tutaj  bardzo  dużo  do  zrobienia  mają  doradcy 

zawodowi,  którzy są w gimnazjach oraz bardzo duże znaczenie miałaby przygotowana szeroka 

promocja kształcenia zawodowego i wtedy można by zauważyć wzrost zainteresowania młodych 

ludzi kształceniem zawodowym.

Radny Jacek Bogusławski  zwrócił uwagę na to, że jest wielu przedsiębiorców, którzy pomimo 

trudnej sytuacji, utrzymują miejsca pracy, są odpowiedzialni za miasto, zapytał, czy Inwest-Park ma 

program na współprace z takimi przedsiębiorcami, którzy nie chcą zwalniać, chcą dalej utrzymywać 

stanowiska pracy.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński,  odnosząc  się  do 

wystąpienia pani Prezydent Dudzińskiej stwierdził, że ta prezentacja daje dużą wiedzę, jeśli chodzi 

o  sytuację  na  rynku  pracy,  ale  nie  jest  odpowiedzią  na  pytanie  Komisji,  jeśli  chodzi  o  stan 

istniejący,  dotyczący ilości  firm,  zmian  przyrostu  oraz  wpływu przyrostu  na  stan  zatrudnienia. 

Komisja oczekuje na pogłębioną analizę. Wiadomo jest również, że spora grupa osób poszukuje 

pracy poza Piłą i byłoby dobrze taką informację posiadać.

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela przypomniał, że wszystko ma swoją cenę, pewne 

dane i ich gromadzenie również, statystyka polska jest bezpłatna i nigdzie w ustawie o samorządzie 

gminnym  jest  powiedziane,  że  to,  co  firmy  konsultingowe  przygotowują  za  ciężkie  pieniądze 

przedsiębiorcom,  że  to  powinni  robić  urzędnicy.  Zachęcił  do  korzystania  z  ogólnodostępnych 

danych na stronie Głównego Urzędu Statystycznego i w tych instytucjach, które się tym zajmują. 

Zastępca Prezydenta Miasta Beata Dudzińska  stwierdziła,  że temat  jest  bardzo ważny i  stąd 

budzi szerokie zainteresowanie i bardzo ciekawe spostrzeżenia. Trzeba dotrzeć do pracodawców i 

uświadomić im, że jeżeli podejmują decyzję o zakupie np. ciągu technologicznego i planują ten 

wydatek na przyszły rok, to należy przekazać, już na tym etapie, informację o zapotrzebowaniu na 



kadrę. Zwróciła się z prośbą do pracodawców, by informowali o kierunkach rozwoju, bo wtedy jest 

łatwiej  tą  wiedzą  dzielić  się  ze  szkołami.  Im bliższa  będzie współpraca między pracodawcą,  a 

pracownikiem, tym większa jest szansa na sukces. Stwierdziła, że jest wiele form wsparcia, nie 

tylko dofinansowanie nowych miejsc pracy, a chociażby podatki, które czynią życie przedsiębiorcy 

łatwiejszym.  Warto  wspominać  o  takich  pracodawcach,  którzy  mimo  kryzysu,  starają  się 

pracowników  zatrzymać.  Stwierdziła,  że  trudno  powiedzieć,  czy  da  się  policzyć  te  wszystkie 

podmioty, ważną informacją byłaby wiedza, ile Piła tworzy miejsc dla osób przyjeżdżających.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicza  powiedział,  że  na  współpracy 

przedsiębiorców  ze  szkolnictwem powinno  wszystkim zależeć,  zwrócił  uwagę  na  to,  iż  wiele 

problemów mają szkoły z  załatwieniem praktyk dla  uczniów. Uważa,  że  i  sami przedsiębiorcy 

powinni być tym zainteresowani.

Radny Marian Barełkowski przypomniał o czasach, kiedy to kształcenie w określonych zawodach 

dokonywało  się  z  wyprzedzeniem czteroletnim,  a  praktyki  odbywały  się  w  dużych  zakładach. 

Stwierdził,  że szkolenie na poziomie podstawowym zostało totalnie zaniedbane, że w tej  chwili 

należałoby zmienić całą strukturę edukacji w Polsce, żeby kształcić w zawodach, szczególnie na 

poziomie zasadniczym, konieczne jest zdobycie wiedzy praktycznej, która obecnie kuleje. Uznał, że 

skutecznym działaniem byłyby wspólne narady przedsiębiorców z przedstawicielami oświaty.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  przypomniał,  że 

prezydent jest organem rejestrowym dla przedsiębiorców w Pile stad prośba Komisji o takie dane,  

a Komisja pytała o stan na 2013 rok. Dodał, że na rynek pracy bardzo istotny wpływ ma fluktuacja 

samych przedsiębiorców, bo nie wszystkie firmy w danym roku kontynuują swoją działalność, są 

zawieszenia działalności, stąd tę informację należy pogłębić.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Rafał  Zdzierela,  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego 

Muchewicza  powiedział,  że  konsultacje  mają  miejsce  np.  w  ramach  Izby  Gospodarczej,  to 

zazębianie  się  tych  podmiotów,  o którym pani  Prezydent  w czasie  prezentacji  wspomniała,  ma 

miejsce. Zaproponował, by pod kątem planowania tematów na kolejne sesje, taki temat wpisać do 

planu pracy. 

Radna  Maria  Miler,  nawiązując  do  wniosku  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  stwierdziła,  że 

wszelkie dane są w Urzędzie Miasta gdyż osoba zakładająca firmę musi dokonać wpisu do rejestru 

działalności gospodarczej.



Prezydent Miasta Piotr Głowski powiedział, że odbywają się zmiany i fluktuacja w firmach i to 

jest coś zupełnie normalnego, te wskaźniki to jest bilans, jedne firmy zatrudniają, jedne zwalniają, z 

liczby  prawie  4,5  tysiąca  osób  udało  się  spowodować,  że  900  osób  znalazło  pracę,  nikt  nie 

wyrejestrowuje  się  w  takiej  sytuacji,  gdyż  potrzebuje  chociażby  ubezpieczenia.  Co  do  opinii 

związanej z zawodami rzemieślniczymi stwierdził, że sytuacja z roku na rok się poprawia i to samo 

dotyczy wyższych uczelni, które współpracują, na etapie przygotowania pomysłów związanych z 

kierunkami,  specjalnościami,  z  przedsiębiorcami  pytając  jakie  zawody są  potrzebne.  Uznał,  że 

wiele jest do zrobienia jeżeli chodzi o atmosferę, należy promować, mówić oficjalnie, że to bardzo 

dobry kierunek, że wybiera ktoś szkołę zawodową. Szkoły ponadgimnazjalne organizują co roku 

giełdę informacyjną na temat swoich możliwości, odbywa się to również na wyższych uczelniach.  

Ponadto Urząd Pracy coraz bardziej dopasowuje propozycje szkoleń pod konkretne zamówienia. 

Do  Inwest-Parku  zgłaszają  się  pracodawcy,  około  30  nowych  firm się  pojawiło,  z  propozycją 

nawiązania  kontaktu  i  przedstawienia  ofert  pracy.  Powiedział,  że  z  danymi  jest  tak,  że  Urząd 

częściowo dysponuje tą informacją, ale sądy rejestrowe, które są rozproszone na terenie, mówią o 

spółkach różnego rodzaju i tam należałoby poszukiwać tych danych. 

Ad 3a.

Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  likwidacji  samorządowego  zakładu 

budżetowego o nazwie: Miejski Zakład Oczyszczania – Wysypisko z siedzibą w Pile w celu 

zawiązania spółki prawa handlowego przedstawił Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego 

Bogdan Kopeć – druk nr 677.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak zapytał, czy Gmina Piła będzie w 100% 

wspólnikiem, czy udziałowcem. 

Odpowiedzi  udzielił Radca  prawny  Dominik  Goślicki  z  Kancelarii  Prawnej  Ziemski  & 

Partners m. in. stwierdzając:

udziałowiec  i  wspólnik  to  termin,  który  się  pokrywa,  w  przypadku  spółki  z  ograniczoną 

odpowiedzialnością wspólnik nosi nazwę udziałowca natomiast w kontekście tego postanowienia 

nie jest to rozróżnienie znaczące.

Radna Maria Kubica zwróciła uwagę na błąd w tytule uchwały, zamiast „Zakładu” powinno być 

„Zakład”.

Uchwała, z autopoprawką w tytule, została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXVIII/491/13 

stanowi załącznik do protokołu.



Ad 4.

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dla  terenu  miasta  Piły  liczby  punktów  sprzedaży 

napojów  alkoholowych  zawierających  powyżej  4,5%  alkoholu  (z  wyjątkiem  Piwa), 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży omówił Dyrektor 

Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Edward Karnaś – druk nr 662.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję powyższego projektu uchwały większością głosów.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 1 radny był przeciwny, 1 radny wstrzymał się 

od głosu, uchwała została podjęta większością głosów –  uchwała Nr XXXVIII/492/13 stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad 5.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność  Gminy  Piła  położonej  w  rejonie  ul.  Deszczowej  w  Pile przedstawiła  Dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna– druk nr 664.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję ww projektu uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXVIII/493/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 6.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej  w rejonie ul.  Garczyńskiego w Pile  przedstawiła Dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna– druk nr 665. 

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował,  że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww projekt uchwały. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXVIII/494/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 



Ad 7.

Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Spółki – Pilskie Towarzystwo 

Budownictwa  Społecznego  Spółka  z  o.  o.  w  Pile  przedstawił  Kierownik  Biura  Nadzoru 

Właścicielskiego Bogdan Kopeć – druk nr 669.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński powiedział, że Komisja 

dość szeroko zajęła się tym projektem uchwały, TBS ma prawo wykonywania inwestycji, zleconych 

przez  Gminę,  dotyczących  budownictwa  komunalnego,  pewne  wątpliwości  członków  Komisji 

wzbudziła kwestia zamierzeń finansowych, związanych z tą uchwałą, Komisja zaopiniowała projekt 

pozytywnie, większością głosów. 

Radna Maria Miler powiedziała, że PTBS jest spółką z bardzo dobrą kondycją finansową, teraz 

pozyska dopłaty z Banku Gospodarstwa Krajowego, zapytała, czy spółka przewiduje zmniejszenie 

wysokości czynszu dla wynajmujących lokale w pilskich TBS.

Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Bogdan Kopeć odpowiedział, że dopłaty w ramach 

tego  systemu  muszą  być  przeznaczone  przedmiotowo na  kolejne  budynki,  kolejne  mieszkania, 

które TBS będzie realizował.  Problem opłat  jest  decyzją  właścicielską,  decyzją gminy.  Nie  ma 

prostej  korelacji  między  tymi  dopłatami,  które  potencjalnie  mogą  wpłynąć  w  prawidłowym 

rozliczeniu tego zadania do gminy, a możliwością obniżenia stawek.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  stwierdził, że należy z 

radością przyjąć fakt, że w czasie kadencji udało się zrealizować kolejny budynek z mieszkaniami 

komunalnymi, o wysokim standardzie.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXXVIII/495/13 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 8.

Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  warunków,  trybu  i  rodzajów  i  wysokości  nagród 

pieniężnych dla zawodników wyróżniających się w działalności sportowej omówiła Zastępca 

Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Małgorzata Ciemięga– druk nr 670.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzyckiego  poinformował,  że 

projekt  uchwały  wraz  z  załącznikiem  Komisja  omówiła  bardzo  szczegółowo  i  przyjęła 

jednogłośnie,  przegłosowała  również  wniosek  radnego  Barełkowskiego,  aby do  końca  stycznia 

poczynić przygotowania do opracowania projektu uchwały w sprawie określenia warunków, trybu, 



rodzajów  i  wysokości  nagród  pieniężnych  dla  trenerów  zawodników  wyróżniających  się  w 

działalności sportowej.

Radny Tomasz Pochylskie zapytał, czy kategoria „kadet” mieści się w kategoriach wymienionych 

w ust.  4  §  1  i  otrzymał  odpowiedź  od  Dyrektor  Ciemięgi,  że  mieści  się  w wymienionych  w 

projekcie uchwały kategoriach.

Radny Paweł Dahlke przypomniał, że w poprzednich uchwałach był zapis, że nagrodę przyznawał 

prezydent, a komisja zajmująca się sprawami sportu opiniowała, zapytał, czy jest ten zapis.

Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Małgorzata Ciemięga opowiedziała, 

że tego zapisu nie ma, ale jest zapis mówiący o tym, że właściwa komisja, czyli Komisja Spraw 

Społecznych, ma możliwość wnioskowania o nagrody.

Radny Paweł  Dahlke  uznał,  że opinia  komisji  powinna pozostać,  stwierdził,  że  taki  zapis  nie 

uszczupla kompetencji prezydenta, ani tego rozwiązania.

Radny Jacek Bogusławski, nawiązując do wskazanych kwot w projekcie uchwały zapytał, czy 

będą one rewaloryzowane w kolejnych latach,  czy będzie to  wymagało kolejnej  uchwały Rady 

Miasta.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Krzysztof  Szewc  stwierdził,  że  wskazanie  tych  kwot  mówi 

jednoznacznie,  że nagrody w tym zakresie  muszą  być  przyznane jeżeli  określony wynik  został 

osiągnięty, bez względu na to, czy prezydent tak chce, czy nie i tylko dlatego ten punkt, związany z 

opinią Komisji Rady, został wyeliminowany. Jeżeli spełnia się te warunki to jest to obligatoryjnie 

przyznawane. Powiedział, że orzecznictwo wskazuje jednoznacznie, że należy wskazać konkretną 

wysokość nagrody,  to  orzecznictwo często się zmienia i  wówczas prezydent wróci  z projektem 

uchwały, dlatego ta kwota jest wskazana bez rewaloryzacji, bez innych możliwości.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  przypomniał,  że  te 

warunki zostały na posiedzeniu Komisji dokładnie omówione. 

Radny Paweł Dahlke zaproponował, by w § 1 w pkt. 2 dodać drugie zdanie, że „Nagrodę za 

całokształt  przyznaje  prezydent,  po  zasięgnięciu  opinii  komisji  Rady  Miasta  do  spraw 

sportu”.



Zastępca Prezydenta Krzysztof Szewc przypomniał, że jest to nagroda prezydenta, stwierdził, że 

nie będzie się upierał, że nie powinna być zasięgnięta opinia radnych, ale wówczas trochę traci 

zapis pierwszy, że jest to nagroda prezydenta. 

Radny Paweł Dahlke wniosek swój podtrzymał.

Prezydent Piotr Głowski  stwierdził, że założenia nagród są proste, albo je przyznaje prezydent, 

albo rada i należałoby to rozgraniczyć. Jeżeli to ma być prezydent, to wysłuchanie opinii za każdym 

razem  się  odbywa,  jest  najczęściej  działaniem  nieformalnym  i  nie  odbywa  się  na  zasadzie 

prywatnego widzi mi się, nie jest to również kwestia prywatnego podejścia do wydawania środków. 

Nie ma powodu, żeby Rada Miasta nie powołała własnej nagrody i w głosowaniu podjęła decyzję 

komu  chce  przyznać  nagrodę,  ale  jeżeli  to  ma  być  sygnowane  czyimś  nazwiskiem,  w  danym 

momencie  sprawującego  urząd  prezydenta,  to  należy  zostawić  tej  osobie  odpowiedzialność  za 

podejmowane decyzje, bo jaka to nagroda, jeżeli rada powie, że nie.

Radny Paweł Dahlke stwierdził, że odpowiedzialność i decyzja leży po stronie prezydenta, po to 

jest organ stanowiący i kontrolny, Rada Miasta, żeby m. in. takimi rzeczami się zajmował, zapis w 

poprzednich  uchwałach  był  dobry  i  powinien  pozostać,  tym  bardziej,  że  w  żaden  sposób  nie 

zdejmuje ani decyzji, ani odpowiedzialności z prezydenta.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzyckiego  postulował 

pozostawienie zapisu w proponowanej wersji.

Radny Zbigniew Kosmatka zwracał uwagę na to, że rada podejmuje uchwałę i zleca prezydentowi 

jej wykonanie, ale ani słowem nie mówi się o tym, że będzie to nagroda prezydenta, dopiero w 

Regulaminie, w pkt. 1. Uznał, że nie do końca właściwym było stwierdzenie, by rada swoją nagrodę 

uchwaliła. 

Radny  Tomasz  Pochylskiego  przypomniał,  że  nagrody  są  przyznawane  dla  osoby,  bądź  dla 

drużyny, zapytał czy jeśli chodzi o drużynę to nagroda dotyczy poszczególnego zawodnika, czy 

całej drużyny.

Prezydent Piotr Głowski  powiedział, że jest to jedna nagroda, dla całej drużyny. Stwierdził, że 

niezależnie od tego, czy załącznik do uchwały jest regulaminem, czy innym elementem uchwały, 

jest  to  dokument,  który należy czytać  w całości.  Patrząc  na  poziom nagrody,  jej  ważność,  nie 

powinna być podejmowana w świetle złych emocji, tylko dobrych, to powinna być nagroda, a nie 



debata nad człowiekiem.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicza  stwierdził,  że  są  to  nagrody 

finansowe i  jeśli  otrzymują nagrodę osoby indywidualne,  to w całości są one przeznaczone dla 

poszczególnych  osób,  jeśli  otrzymują  nagrodę  drużyny,  zwłaszcza  liczne,  to  członkowie  tych 

drużyn są pokrzywdzeni. Zaproponował, by dla gier zespołowych wprowadzić wyższe nagrody.

Radny Paweł Dahlke stwierdził, że wiele uchwal Rady Miasta było jednogłośnie podejmowanych, 

a taka decyzja musiałaby być tym bardziej przemyślana, by do takich sytuacji nie dochodziło.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  zauważył,  że  jest 

przygotowany projekt uchwały, który od lat jest realizowany, był on konsultowany na posiedzeniu 

komisji, był konsultowany z Radą Pożytku Publicznego. Jest w nim mowa o pewnych warunkach, 

trybie, rodzaju, wysokości przyznawanych nagród, a co jest czyją kompetencją określa Załącznik, 

§ 2 mówi, że wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta.  Zaproponował,  iż jeśli są 

jakieś przemyślenia w zakresie treści tej uchwały, to należy zachować je na kolejną konsultację.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak zaznaczył, że uchwała dosyć precyzyjnie 

określa komu, za co i  w jakiej  wysokości  należy się nagroda więc nad czym dyskutować i  co 

opiniować skoro prezydent nie ma wyboru jak na złożony wniosek przyznać nagrodę. Nie ma sensu 

opiniowania czegoś, co jest uregulowane prawnie. Zaproponował, by zostawić nagrodę prezydenta 

prezydentowi i spróbować pomyśleć nad nagrodą Rady Miasta Piły, pod warunkiem, że prezydent 

przychyli się do tej prośby i zabezpieczy środki w budżecie.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki przypomniał, że Komisja 

ustaliła, że z działu 926 zostaną wygospodarowane środki na uhonorowanie osób przynoszących 

sukcesy  Gminie  Pila  w  różnych  działach  sportowych.  Poinformował,  że  został  przegłosowany 

wniosek,  aby przygotować następne materiały jak nagrodzić tych ludzi,  którzy trenują wybitne 

osoby. Zaproponował przegłosowanie projektu uchwały w proponowanej wersji. 

Radny Paweł Dahlke zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego, czy rada może drugą identyczną 

uchwałę przyjąć, gdzie w regulaminie będzie napisane, że rada będzie swoją nagrodę przyznawać. 

Wniosek swój podtrzymał. 

Radny Marian Barełkowski,  uzasadniając swój wniosek zgłoszony na Komisji  powiedział,  że 

chodzi  o  to,  by docenić  pracę  trenerów,  instruktorów,  którzy pracują  z  dziećmi  i  z  młodzieżą. 



Odnosząc  się  do  dyskusji  prowadzonej  nad  projektem  uchwały  skłaniał  się  do  wypowiedzi 

Przewodniczącego Bystrzyckiego tzn, żeby przyjąć ją w proponowanej wersji. Zauważył, że podane 

nagrody za I, II, III miejsce wymagają osiągnięcia ogromnych wyników sportowych, są to wyczyny 

najwyższej  klasy.  W  kwestii  nagradzania  drużyny  powiedział,  że  pieniądze  są  symbolem,  a 

zawodnicy uzyskujący to miejsce w zawodach drużynowych otrzymują miniaturki statuetki.

Prezydent  Miasta  Piotr  Głowski podziękował  radnemu  Barełkowskiemu  za  wypowiedź 

stwierdzając, że ujął  w niej  wszystko, co nie zostało napisane,  nagrody Syriusza mają być tym 

elementem najważniejszym. Następna uchwała o nagrodzie prezydenta, którą należy czytać łącznie 

z regulaminem, za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony 

kultury mówi o jednej nagrodzie w wysokości 5 tys. zł i jeżeli prezydent 75 tysięcznego miasta nie 

ma prawa przyznać takiej nagrody, bez pytania wszystkich, to można od tego odstąpić zostawiając 

nagrodę  statuetki.  Jeżeli  rada  chciałaby  również  finansowo  uhonorować,  to  jest  bardzo  dobry 

pomysł, gdy będzie taka wola, to znajdzie się źródło finansowania na kolejną nagrodę, bo takich 

nagród nigdy za dużo. Nagroda Syriusza przyznawana jest  niewielu osobom, żeby nie stała się 

powszechnym elementem na półkach w mieście Piła, żeby to było za każdym razem dobro, które 

wyróżnia  daną  osobę.  Jeżeli  będzie  taka  wola  rady,  to  będzie  przygotowany  projekt  uchwały, 

regulaminu, gdzie radni przyznają w swoim imieniu nagrodę, a budżet gminy na pewno da radę to 

udźwignąć.

Radny  Paweł  Dahlke  ponownie  zapytał,  czy  można  przyjąć  równolegle,  za  kilka  miesięcy, 

uchwałę podobnej treści, wraz z regulaminem. 

Radca prawny Łukasz Czarny m. in. powiedział:

podstawą prawną do przyjęcia tej uchwały jest powołany w projekcie uchwały przepis art. 31 ust. 1  

i  3,  który mówi,  że  to  jednostki  samorządu  terytorialnego  mogą  ustanawiać  nagrody,  a  ust.  3 

doprecyzowuje ten zapis, że organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego określa w drodze 

uchwały szczegółowe zasady. Generalna rzecz polega na tym, że jest to kompetencja, prerogatywa 

rady i  taki  projekt  przez  prezydenta  został  przygotowany.  Tak jak było  to  powiedziane  w §  2 

wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta, w związku z tym z całokształtu i w tej  

wykładni systemowej przede wszystkim chodzi o sam projekt uchwały i załącznik, który stanowi 

integralną  część  uchwały,  wykonanie  tej  uchwały powierzyło  się  Prezydentowi  Miasta  Piły.  W 

związku  z  tym można  przyjąć,  że  są  to  nagrody Prezydenta  Miasta  Piły.  Zgodnie  z  ustawą  o 

samorządzie gminnym, zgodnie z art. 30 ust. 2 pkt 2 prezydent wykonuje uchwały gminy i określa 

sposób wykonania tych uchwał. Czy może pojawić się druga równoległa uchwała - w przepisie jest 

mowa,  że  organ  określa  szczegółowe  warunki  trybu  przyznawania,  rodzaje  nagród,  można 



teoretycznie wyobrazić sobie, że wpływa od jednego z radnych, ponieważ każdy z radnych ma 

inicjatywę  uchwałodawczą,  projekt  uchwały  w  sprawie  przyznawania  i  wtedy zobaczymy,  czy 

będzie można to zrobić w formie nowelizacji tej uchwały, czy będą funkcjonowały dwie uchwały, 

jak wpłynie taki projekt to Zespół Radców Prawnych pochyli się nad tym i będziemy oceniać.

Przewodniczący Komisji  Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski  przypomniał,  że do 

rady należy podjęcie decyzji, czy radni są za, czy przeciw, treść uchwały i załącznika jest znana nie  

tylko radnym, ale całemu społeczeństwu miasto ponieważ jest dostępna w wersji elektronicznej. 

Powiedział,  że  treść uchwały z  załącznikiem jest  jednoznacznie spójna.  Zaproponował,  by rada 

przystąpiła do głosowania. 

Radna Wiesława Sztaba poparła stanowisko prezentowane przez radnego Dahlke. Stwierdziła, że 

zbyt mało staranności przyłożono do tej uchwały tworząc ją, bo jeżeli taka dyskusja zawrzała to 

znaczy,  że  w  umysłach  radnych  powstały  różne  wątpliwości.  Powiedziała,  że  te  nagrody  są 

śmieszną  kwotą  i  brakuje  oceny  nagrody  dla  zespołów  drużynowych.  Trzeba  by  się  nad  tym 

zastanowić  i  w  przyszłości  zrewidować  uchwałę  co  do  tych  kwot  jeżeli  chodzi  o  zespoły 

drużynowe.

Za wnioskiem radnego Pawła Dahlke, by w § 1 w pkt. 2 dodać drugie zdanie następującej 

treści „Nagrodę za całokształt przyznaje prezydent, po zasięgnięciu opinii komisji właściwej 

do spraw sportu” głosowało 9 radnych, 9 radnych było przeciwnych, 3 radnych wstrzymało 

się od głosu – Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek nie został przyjęty. 

Za  podjęciem  uchwały  w  proponowanej  wersji  opowiedziało  się  17  radnych,  4  radnych 

wstrzymało  się  od  głosu,  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  –  uchwała  Nr 

XXXVIII/496/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały w sprawie określenia zasad, trybu oraz wysokości przyznawania nagród dla 

osób  fizycznych  i  prawnych  za  osiągnięcia  w  dziedzinie  twórczości  artystycznej, 

upowszechniania i ochrony kultury omówiła Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i 

Sportu Małgorzata Ciemięga - druk nr 671.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował,  że 

powyższy projekt uchwały został przyjęty przez Komisję jednogłośnie. 



Radna Wiesława Sztaba  przypomniała, że na Komisji była również mowa o tym, że należy w 

przyszłości wrócić do podobnego typu uchwały w sprawie instruktorów kultury.

Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Małgorzata Ciemięga stwierdziła, że 

na Komisji wyjaśniała, że praca instruktorów mieści się w punkcie 2 – animacja i upowszechnianie 

kultury.

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została  podjęta  większością  głosów  –  uchwała  Nr  XXXVIII/497/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

Ogłoszono 15 minut przerwy.

Przed rozpoczęciem dalszych obrad uczczono minutą ciszy pamięć zmarłego Premiera Tadeusza 

Mazowieckiego. 

Ad 10.

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym 2012 – 2013 

przedstawił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski – druk nr 672 

– prezentacja.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował,  iż 

Komisja informację dokładnie omówiła, ale jej nie głosowała.

Radna  Maria  Kubica  stwierdziła,  że  informacja  została  przygotowana  bardzo  rzetelnie  i 

profesjonalnie. Daje ona możliwość szerokiego i wnikliwego spojrzenia na oświatę, której organem 

prowadzącym jest Gmina Piła. Zaznaczyła, że w obszarze kadry pedagogicznej wielu nauczycieli 

dokształca się. Zwróciła uwagę na to, że w obszarze uczniów wszystkie szkoły dbają o swoich 

uczniów  w  zakresie  udzielania  pomocy  uczniom  słabszym,  ale  również  pracują  z  uczniami 

uzdolnionymi. Wskazała również na to, że szkoły są otwarte na projekty. Powiedziała, że jest też 

jeszcze  wiele  do  zrobienia  np.  w  zakresie  remontów,  czy  podniesienia  wyników  egzaminów 

zewnętrznych. Dokonuje się analizy tych wyników, czego dowodem są trafne wnioski do pracy w 

tym zakresie. 

Radna Wiesława Sztaba  podzieliła opinię radnej Kubicy w kwestii przygotowanego materiału. 

Powiedziała,  że  placówki  wychowania  przedszkolnego  zachowały  swój  wysoki  poziom,  na 



szczególną  uwagę  zasługuje  poziom  wykształcenia  kadry  pedagogicznej.  Poruszyła  sprawę 

remontów  w  placówkach,  są  one  kontynuowane,  ale  uznała,  że  zawsze  można  zrobić  więcej. 

Pochwaliła  pomysł,  iż  w  trakcie  letnich  wakacji  były  czynne  prawie  wszystkie  placówki 

przedszkolne, co rozwiązało problem wielu rodzicom. 

Radny Leszek Łado pogratulował Szkole Podstawowej Nr 2 osiągniętego wyniku na sprawdzianie 

umiejętności wyrażając słowa ogromnego uznania. Nawiązując do wyników egzaminacyjnych w 

szkołach ponadgimnazjalnych pogratulował Zespołowi Szkół Nr 1, 2, 3 za bardzo dobre wyniki 

egzaminów z języka polskiego, złożył gratulacje nauczycielom historii z Zespołu Szkół Nr 2 i 3 

oraz nauczycielom matematyki uczących w tych szkołach. Przedstawił wyniki nauczania w zakresie 

nauk przyrodniczych i języków obcych.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  złożył  wszystkim  nauczycielom 

słowa podziękowania.  Niepokój radnego wywołała frekwencja w szkołach ponadgimnazjalnych, 

uznał  ją  za  bardzo  niską  i  wartą  zastanowienia.  Zapytał,  czy  są  lub  czy  będą  się  odbywały 

dodatkowe zajęcia w przedszkolach. 

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski poinformował, że zajęcia 

dodatkowe w pilskich przedszkolach odbywają się w ramach zapisanego czasu obecności dziecka w 

przedszkolu siłami  nauczycieli  już zatrudnionych.  Dzięki  ich umiejętnościom katalog zajęć jest 

dosyć  szeroki,  nie  ma  zajęć  dodatkowo  płatnych  w  ramach  zapisanego  czasu  dziecka  w 

przedszkolu, ale nic nie stoi na przeszkodzie, aby podmiot zewnętrzny, który chciałby na terenie 

przedszkola prowadzić działalność gospodarczą, po godzinach pracy przedszkola, po uzgodnieniu 

tego z dyrektorem, po podpisaniu stosownej umowy, prowadził taką działalność.

Radny Marian Barełkowski  zapytał,  co robi nauczyciel  w przedszkolu,  który nie ma żadnych 

kwalifikacji, a jest zakwalifikowany do grupy nauczycieli.

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski powiedział, że zdarzają się 

takie  sytuacje,  iż  w  zastępstwie  zatrudnia  się  osobę,  która  nie  posiada  w  danym  momencie 

kwalifikacji bo np. jest w trakcie realizowania, kończenia studiów i taki właśnie był to przypadek w 

przedszkolu.

Ad 11.

Informację  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  na  temat  oświadczeń  majątkowych 

składanych przez Radnych Rady Miasta Piły za 2012 rok przedstawił Przewodniczący Rady 



Miasta Piły Rafał Zdzirela– druk nr 667.

Ponadto Przewodniczący Rady Miasta poinformował o tym, że:

– w  dniu  25  września  2013  r.  wpłynęło  pismo  od  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w 

Czarkowie, skierowane do Przewodniczącego Rady Miasta Piły, informujące o dokonaniu 

analizy oświadczenia majątkowego za 2012 r. pana Józefa Olejniczaka i niestwierdzeniu w 

nim nieprawidłowości, pismo zostało przekazane Prezydentowi Miasta Piły,

– w  dniu  3  października  2013  r.  wpłynęło  pismo  od  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w 

Złotowie,  skierowane  do  Rady  Miasta  Piły,  informujące  o  wpłynięciu  oświadczeń 

majątkowych  za  2012  r.  pani  Bożeny  Marii  Robak  i  pana  Dariusza  Kubickiego  i 

niestwierdzeniu w nich nieprawidłowości,pismo zostało przekazane Prezydentowi Miasta 

Piły,

– w dniu 17 października 2013 r. wpłynęło pismo od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pile, 

skierowane do Rady Miasta Piły, informujące o wpłynięciu: oświadczeń majątkowych 28 

osób  pełniących  funkcje  dyrektorów  placówek  oświatowych  i  kierownika  żłobka,  11 

pracowników  Urzędu  Miasta  Piły,  mających  obowiązek  złożenia  oświadczenia 

Prezydentowi,  7  osób  pełniących  funkcje  dyrektora/kierownika  miejskich  jednostek 

organizacyjnych,  mających  obowiązek  złożenia  oświadczenia  Prezydentowi,  korekty 

oświadczenia  majątkowego  pana  Jerzego  Maca,  oświadczeń  majątkowych  6  osób 

zarządzających spółkami Gminy, mających obowiązek złożenia oświadczeń Prezydentowi. 

W piśmie  zawarta  jest  informacja  o  analizie  oświadczeń  majątkowych  za  2012 r.  pana 

Sławomira Grajczyka, pani Joanny Banach, pani Grażyny Wierzbickiej, 22 osób mających 

obowiązek  złożenia  oświadczenia  Przewodniczącemu  Rady  Miasta  Piły  oraz  analizy 

oświadczenia  majątkowego pana  Gustawa  Kwaśniewskiego,  zobowiązanego  do złożenia 

oświadczenia  majątkowego  Prezydentowi.  Stwierdzone  nieprawidłowości  w 

oświadczeniach  majątkowych  złożonych  Przewodniczącemu  Rady  Miasta  Piły  dotyczą 

radnych:  Włodzimierza  Bystrzyckiego,  Magdaleny  Zgiep-Porzucek,  Marii  Kubicy, 

Czesława Jopka, Zbigniewa Kosmatki, Janusza Kubiaka, Lucjana Szutkowskiego, Tomasza 

Pochylskiego,  Krzysztofa  Muchewicza,  Jolanty  Lubińskiej  –  wszyscy  radni  otrzymali 

wyciągi  z  pisma  Urzędu  Skarbowego  w  Pile  o  wskazanych  nieprawidłowościach. 

Stwierdzone  nieprawidłowości  w  oświadczeniach  majątkowych  złożonych  Prezydentowi 

Miasta  dotyczą  następujących  osób:  Szymona  Frydrycha,  Doroty  Frydrych,  Małgorzaty 

Gaweł, Iwony Gałeckiej, Ewy Smolarz, Barbary Miszczak, Magdaleny Michalskiej, Bogny 

Oleszak, Anny Pisarskiej, Elżbiety Bukowieckiej- Górny, Ewy Ratajczyk, Alicji Smolarz, 

Marioli  Skrzyńskiej,  Marzenny  Urbaniak,  Janiny  Wołot,  Marioli  Chełminiak,  Adama 

Leszczyńskiego,  Stanisława  Dąbka,  Mirosławy Pach,  Wandy Kolińskiej,  Ewy Hołubiec, 

Joanny  Banach,  Sławomira  Grajczyka,  Mariusza  Bednarczyka,  Ksawerego  Ryń,  , 



Krzysztofa  Kijaka,  wyżej  wymienione  osoby otrzymały  lub  otrzymają  wyciągi  z  pisma 

Urzędu Skarbowego w Pile o wskazanych nieprawidłowościach,

– w dniu  21  października  wpłynęło  pismo  od  Wojewody Wielkopolskiego  informujące  o 

złożeniu  oświadczeń  majątkowych  przez  Prezydenta  Miasta  Piotra  Głowskiego  i 

Przewodniczącego Rady Rafała Zdzierelę i nie stwierdzeniu w nich nieprawidłowości.

Ad 12.

Informację Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za 

2012 rok przedstawił Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc– druk nr 666.

Ad 13.

Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych na terenie 

Miasta Piły omówił Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela– druk nr 675.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję, jednogłośnie, powyższego projektu uchwały. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie –  uchwała  Nr  XXXVIII/498/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 14.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i wdrażania 

Planu  gospodarki  niskoemisyjnej  dla  Gminy  Piła  omówiła  Zastępca  Dyrektora  Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Lidia Plewa– druk nr 674.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że Komisja 

bardzo wnikliwie analizowała ten materiał, nie miała zastrzeżeń co do istoty rzeczy, to jest do idei 

tej  uchwały  zmierzającej  do  ograniczenia  emisji  gazów,  również  pyłów,  Komisja  była  bardzo 

zainteresowana elementami związanymi z ewentualnymi funkcjami planu wobec osób i instytucji, 

które nie spełniają wymogów w zakresie norm emisji pyłów i gazów, a także procesem dochodzenia 

do założonego planu, który będzie dla wielu instytucji i osób bardzo wymagający. Stwierdził, że 

bardzo  istotną  sprawą  w  wdrażaniu  tego  planu  będzie  kwestia  zorganizowania  środków 

finansowych  stąd  pytanie  Komisji  dotyczące  źródeł  finansowania  tego  typu  zmian  w  zakresie 

instalacji. Powiedział, że Komisja zaopiniowała ten projekt pozytywnie, większością głosów.



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicza  zapytał,  czy miasto myślało nad 

tym, aby wydłużyć sieć grzewczą z elektrociepłowni, jest wiele osiedli, które tych przyłączy nie 

mają, czy będzie to objęte tym programem. 

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Lidia  Plewa 

powiedziała, że projekt programu będzie poddany konsultacjom społecznym, przed sporządzeniem 

programu będą wysyłane ankiety do mieszkańców miasta, będą spotkania z Miejską Energetyką 

Cieplną i gdy będą takie możliwości, to penie tak. Projekt planu będzie musiał być zaopiniowany 

przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, do projektu będzie musiała być sporządzona 

strategiczna ocena oddziaływania. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicza  zapytał,  czy  będą  prowadzone 

rozmowy na temat kosztów przyłączy.

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Lidia  Plewa 

poinformowała, że jutro jest pierwsze spotkanie, na który wyniknie wiele tematów. 

Radny Paweł Dahlke,  nawiązując do rozpoczętego sezonu grzewczego i unoszących się kłębów 

dymu na osiedlach, zatruwających środowisko, poprosił o przypomnienie jaką karą jest to obłożone.

Komendant Straży Miejskiej  Wojciech Nowek  poinformował,  że  jest  to  kwota  500 zł,  Straż 

Miejska ma upoważnienia, wydane przez Prezydenta Miasta, może wejść na każdą posesję w godz. 

od 6 do 22 i sprawdzić czym jest palone.

Radna  Wiesława  Sztaba  zapytała,  co  z  budynkami  komunalnymi  np.  z  ul.  Ludowej,  gdzie 

zadymienie jest bardzo duże.

Komendant Straży Miejskiej Wojciech Nosek  odpowiedział, że w budynkach wielorodzinnych 

jest  problem  ponieważ  do  jednego  komina  jest  podłączonych  kilka  rodzin,  Straż  Miejska  też 

wchodzi do takich mieszkań i próbuje to ustalić, podobnie jak na wszelkiego rodzaju działkach.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXVIII/499/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 15.

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Piły na 2013 rok przedstawiła Skarbnik 



Gminy Piła Ewelina Ślugajska– druk nr 676.

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Paweł Dahlke poinformował o 

przyjęciu przez Komisję, jednogłośnie, ww projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały glosowało 18 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXXVIII/500/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 16.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych została przyjęta bez uwag – druk nr 663.

Ad 17.

W punkcie Wolne głosy, wnioski i informacje głos zabrali:

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz  przypomniał, że na Komisji złożył 

wniosek do prezydenta z prośbą, by przedstawiciel Altvater pojawił się na sesji, by radni mogli 

dowiedzieć się pewnych rzeczy bezpośrednio od przedstawiciela tej firmy. Powiedział, że otrzymał 

informację od mieszkańców Spółdzielni Mieszkaniowej Śródmieście z ul. Złotej 13-19, że od trzech 

tygodni nie są wywożone śmieci i że brakuje terenu, żeby te pojemniki dostawić.

Radny Czesław Jopek zgłosił wniosek, by w domkach jednorodzinnych nie tylko w worki można 

było wrzucać śmieci, ale żeby mieszkańcy mogli sami zakupić pojemnik i żeby z tych pojemników 

śmieci były odbierane od wszystkich, a nie wybiórczo, jako przykład podał ul. Makuszyńskiego. 

Radny Marian Barełkowski zapytał, czy to prawda, że Straż Miejska w Pile przejmuje od Straży 

Miejskiej z Człuchowa mandaty, przywozi je do Piły i w Pile rozwozi je ukaranym. 

Radna Wiesława Sztaba 

– poruszyła  sprawę  zamordowania  człowieka  na  ul.  Walki  Młodych,  poprosiła  o  częstsze 

kontrole w tym rejonie miasta,

– przypomniała  o  zbliżających  się  wyborach  na  Zamościu,  zwróciła  się  do  mieszkańców 

Zamościa o wzięcie udziału w tych wyborach.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Krzysztof  Szewc  potwierdził,  iż  zdarza  się,  że  jednostki  Straży 

Miejskiej, Policji, Prokuratury i inne tego typu wykonują czynności w ramach pomocy prawnej dla 

innych jednostek. W odniesieniu do poruszonej sprawy przez radnego Barełkowskiego powiedział, 



że mogą zdarzyć się sporadyczne przypadki.

Radny  Leszek  Łado  odnosząc  się  do  kwestii  podnoszenia  wyników w nauce,  szczególnie  na 

sprawdzianach i egzaminach zapytał, czy jest możliwość wypracowania programu, skierowanego 

do nauczycieli, a poprzez nauczycieli do uczniów, by wspomóc pracę nauczycieli, by efekty były 

większe.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela,  zgodnie  z  wnioskiem  Komisji  Spraw 

Społecznych, przedstawił krótką prezentację na temat tworzenia spółdzielni socjalnych.

Ad 18.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

zamknął obrady XXXVIII sesji Rady Miasta Piły. 

Protokołowała Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb Rafał Zdzierela


